
Skolebestyrelsesmøde   
     

Onsdag den 31. januar 2024 kl. 17.00 - 19.30 

 
Afbud: Sisse 
 
 

1) Regnskab og budget v. Lars Hejmann 
 

• Regnskab - årsopgørelse 2023 1.600.000 kr. i overskud i børnehaven. Da der er et barn 
mindre end normeret, falder overskuddet med 900.000 kr. Overskuddet bliver så på 
668.000 kr.  
For skolens vedkommende er der et underskud på 2.444.800 kr.  
Præmissen var, at skolen var normeret til 125 elever, men det reelle tal blev 117 elever. 
For at få enderne til at hænge sammen, specielt i pasningen, blev der ikke skåret ned på 
personalefronten. Vikarbudgettet er blevet overskredet, og udgifterne hertil vil 
sandsynligvis ende på over 3 millioner. 
Underskuddet for 2023 bliver på 900.000 kr. 

• Budget januar-juli 2024  
• Drøftelse 
• Konklusioner Det endelige budget gennemgås på et senere møde, når den endelige 

budgetudmelding er kommet. 
 
 

2) Meddelelser 
 

• Formanden Jens-Peter har været til kontaktudvalgsmøde. Punkter til næste møde: 1. Hvad 
er det overordnede formål med møderne? 2.  Budget 3. Hvilken vision har politikerne for 
vores område? 

• Forældrerepræsentanterne Kan der rettes henvendelse til den journalist, der skrev 
artiklerne sidste år? Kan der kommunikeres noget mere om møderne i Skolebestyrelsen – 
for at nå ud til flere forældre? Sonia vil gerne påtage sig opgaven, – men det skal 
koordineres med Jens-Peter. 

• Ledelsen  
• Pædagogerne Der er nervøsitet i forhold til forflyttelsesrunden. De 6 tillidsvalgte på 

Enghaveskolen har skrevet et debatindlæg til Fyens Stiftstidende. BUPL har haft dialog 
med flere politikere. En pædagog har sagt op pr. 1.3. 

• Lærerne En lærer har opsagt sin stilling pr. 1.2. – den ledige stilling må ikke slås op pga. 
ansættelsesstop Der er to andre lærere, der er på orlov. Der arbejdes med trivsel på 
arbejdspladsen generelt i lærergruppen. 

 
3) Situationen for institutionen 

 
• Arbejdstilsynets opfølgning - anmeldt besøg den 16. april vedr. intensiv undersøgelse af 

støjproblemer  



• Tilbagemeldinger fra SKA vedr. kapacitetstilpasning mv. Der er blevet visiteret 1 barn. 
Der skal reserveres 12 pladser til næste skoleår. Intentionen er, at der fra august 24 må 
være 128 børn på Enghaveskolen. Der planlægges med 1 børnehaveklasse.  

• Tilbagemeldinger fra Dagtilbud vedr. antal pladser mv.  
• Konsekvenser for personalet  
• Konklusioner Skolebestyrelsen er bekymret for, hvor de børn og elever der ikke kan komme 

på Enghaveskolen ender henne i stedet. Skolebestyrelsen savner visioner for 
Enghaveskolen og hele specialområdet i Odense Kommune generelt. Skolebestyrelsen er 
bekymret for, hvordan det kommer til at gå, hvis den røde tråd fra børnehaven til skolen 
forsvinder.  

 
4) Mødestruktur 2024 

 
• Planer for ændring af mødestrukturen med henblik på forbedringer af såvel kerneydelse 

og det samlede arbejdsmiljø Jørgen orienterede. 
 

 
5) Kommende møder   

• Deltagelse af chef fra Børneterapien JS laver aftale 

    

6) Evt. 

Der kommer måske et ekstra møde inden påske – der meldes tilbage om dette.       

 


